
PROTOKÓŁ NR XXV/21 

z obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Dąbrowie Białostockiej 

z dnia 25 marca 2021 roku 

 

 Obrady sesji odbyły się w Sali Konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Dąbrowie 

Białostockiej. 

 Protokół z posiedzenia sporządziła Marcińczyk Anna – pracownik Urzędu. 

Obrady otworzył o godz. 9:00 i poprowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Adam 

Wojteczko. 

 Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są 

prawomocne i bierze w nich udział 14 Radnych. Nieobecny Radny Bogdan Hajkowski. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych i Burmistrza o zmiany do porządku 

obrad.  

Burmistrz zgłosił wprowadzenie pod obrady sesji projektu uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Parafii Prawosławnej p.w. Zmartwychwstania Pańskiego w 

Jacznie z przeznaczeniem na remont kaplicy na cmentarzu.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o wprowadzenie zmiany. Za 

wprowadzeniem głosowało 14 Radnych. Projekt uchwały będzie jako pkt. 10g. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Radnych o przyjęcie porządku obrad wraz ze 

zmianą. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

Porządek został przyjęty większością głosów i przedstawia się następująco: 

 

Porządek obrad XXIV sesji: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad XXIV sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Burmistrza o przyznanych stypendiach dla uczniów. 

5. Zgłaszanie interpelacji pisemnych i wniosków przez Radnych. 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii za 

2020 rok. 

7. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie 

Białostockiej za 2020 rok. 

8. Sprawozdanie za 2020 rok z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny, w 

tym Gminnego programu wspierania rodziny na lata 2019 - 2021. 

9. Sprawozdanie z realizacji gminnego programu przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie za rok 2020. 

10. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy na 2021 rok, 

b) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Dąbrowa Białostocka, 

c) zmiany uchwały w sprawie określenia jednostek budżetowych, źródeł 

dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz 

sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych 

rachunków dochodów, 

d) odwołania dodatkowego przedstawiciela Gminy Dąbrowa Białostocka do 

Zgromadzenia Związku Komunalnego „Biebrza”, 

e) wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela Gminy Dąbrowa Białostocka do 

Zgromadzenia Związku Komunalnego „Biebrza”, 

f) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres powyżej 3 lat oraz odstąpienia od 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Dąbrowa Białostocka, 



g) udzielenia pomocy finansowej dla Parafii Prawosławnej p.w. 

Zmartwychwstania Pańskiego w Jacznie  

11. Sprawy różne i odpowiedzi na wnioski. 

 

 

Do punktu 3. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie protokołu z obrad XXIV 

sesji Rady Miejskiej, który był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nie wpłynęły uwagi co 

do treści protokołu. Za przyjęciem protokołu Nr XXIV głosowało 14 Radnych.  

 

Do punktu 4. 

Informację o przyznanych stypendiach dla najlepszych uczniów przedstawił 

Burmistrz. Stypendia otrzymało 12 uczniów na kwotę 6000 zł, za dobre wyniki w nauce i 

sporcie (turnieje taekwondo).  

 

Przewodniczący obrad: na godz. 9:30 została zaplanowana telekonferencja z 

dyrektorem PSG w Białymstoku.  Jak zostanie nawiązane połączenie to przerwiemy 

omawianie porządku.  

 

Do punktu 5.  

Interpelacje: 

Radny Truchanowicz: wpłynął na moje ręce wniosek od mieszkańców gminy w 

sprawie nadania nazwy dla ronda im. Mitrata Mikołaja Dejneko. 

Przewodniczący obrad: tematem nazwy rond zajmowaliśmy się na posiedzeniu 

komisji, były dwie propozycje. Ten wniosek proponuję przenieść do omawiania na najbliższe 

posiedzenie komisji. 

Radny Jedliński: w imieniu mieszkańców sołectwa Jasionówka kol. wnioskuję o 

ujęcie do realizacji przebudowy drogi gminnej 10378. Prośba aby zgłosić te drogę do 

Funduszu Rozwoju Dróg Samorządowych do realizacji na 2022 rok. 

Radna Adamowicz: po spotkaniu wspólnym komisji Gospodarczo – Finansowej i 

Rewizyjnej objechaliśmy po drogach i widzieliśmy w jakim są stanie. Chciałabym zgłosić te 

drogi, których fragmenty są w najgorszym stanie. Interpelacja na piśmie. Należy tez wesprzeć 

rolników w zbiórce folii po kiszonkach, bo temat jest problematyczny. Nie zostawiajmy 

samej sobie drogi łączącej dwa powiaty, o której mówiono na poprzedniej sesji (jest to droga 

powiatowa).  

Radny Gładczuk: ponawiam interpelacje do Zarządu Powiatu w sprawie dokończenia 

drogi w Harasimowiczach. Proszę o jej remont i zamontowanie progu spowalniającego.  

Radny Kułak: dokonać zmian w planie zagospodarowania przestrzennego na teren 

lasku szpitalnego, aby można było go uporządkować i dokonać jego rewitalizacji. 

Radny Owsiejko: z objazdu po drogach zostaną sporządzone wnioski jakie komisje 

wyciągnęły podczas objazdu. Przychylam się do interpelacji Radnej Adamowicz i Radnego 

Jedlińskiego. (w przypadku tej drogi gmina ma już gotowy projekt). 

 

Do punktu 6. 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii za 2020 rok przedstawił 

Sekretarz Gminy Leszek Kiejko. Z uwagi na pandemie nie wszystkie zaplanowane działania 

udało się zrealizować. Nie było możliwości na ogłoszenie konkursów na zagospodarowanie 

czasu wolnego dla dzieci i młodzieży. Część środków z tego programu wydatkowaliśmy na 

zadania związane z przeciwdziałaniem COVID. Wydatkowano środki w ramach działającej w 

SP w Dąbrowie świetlicy opiekuńczo – wychowawczej, opłata za prowadzenie poradni 

psychologiczno – pedagogicznej. Na podstawie przedstawionych sprawozdań przez punkty 



sprzedające alkohol wynika, że w 2020 r. wydatkowano na jego zakup ponad 10 mln. zł. Jest 

to największa kwota w ciągu ostatnich 10 lat.  

 

Obrady sesji opuścił Radny Owsiejko. 

 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie sprawozdania. Za 

przyjęciem głosowało 13 Radnych. Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

 

Do punktu 7.  

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie 

Białostockiej za 2020 rok przedstawiła Kierownik MOPS Poważa Agnieszka. Sprawozdanie 

było omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji.  

 

Z uwagi na wideokonferencję z Dyrektorem PSG Grzegorzem Mackiewiczem przerwano 

omawianie tego punktu.  

Pan Mackiewicz omówił zakres prac jakie będą miały miejsce podczas budowy sieci 

oraz zasady podłączenia do niej. Zachęcał do składania wniosków na przyłacze. 

 

Na obrady sesji wrócił Radny Owsiejko. 

 

 Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie sprawozdania z 

działalności MOPS. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. Sprawozdanie zostało przyjęte 

jednogłośnie.  

 

Do punktu 8. 

Sprawozdanie za 2020 rok z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny, w tym Gminnego 

programu wspierania rodziny na lata 2019 – 2021 przedstawiła Kierownik MOPS. Zadania w 

tym zakresie realizowane są na podstawie obowiązujących ustaw i programu przyjętego przez 

radę. Najważniejszym celem jest zapewnienie jak najlepszych warunków do życia w 

środowisku rodzinnym. Ujęte jest tu też ponoszenie odpłatności za dzieci pozostające w 

pieczy zastępczej.  

Radna Adamowicz: czy wchodzi w to współpraca z rodzinami, gdzie są problemy. Co 

oznacza zapis praca z rodzina a zakończenie tej pracy? 

Kierownik MOPS: czasami rodzina nie ma możliwości wyjścia z trudnej sytuacji. W 

takich rodzinach działa asystent rodziny. Stwarza taki plan działań aby rozwiązywać powstałe 

problemy aby rodzina funkcjonowała prawidłowo. Takie działania czasami trwają nawet kilka 

lat.  

Radny Adaszczyk: uszanowanie dla działania MOPS-u, że prowadzi skuteczne 

działania.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie sprawozdania z zakresu 

wspierania rodziny. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. Sprawozdanie zostało przyjęte 

jednogłośnie.  

 

 Obrady sesji opuściła Radna Adamowicz. 

 

Do punktu 9. 

Sprawozdanie z realizacji gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie 

oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie za rok 2020 przedstawiła Kierownik MOPS. W 

program wchodzi prowadzenie niebieskich kart. Powołane grupy zajmują się 

rozwiązywaniem problemów. W skład zespołów wchodzą przedstawiciele policji, komisji 

rozwiązywania problemów alkoholowych, oświaty i służby zdrowia. Od tego roku do składu 

zespołu wchodzi też żandarmeria wojskowa.  



Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie sprawozdania z zakresu 

wspierania rodziny. Za przyjęciem głosowało 13 Radnych. Sprawozdanie zostało przyjęte 

jednogłośnie. 

 

Na obrady sesji wróciła Radna Adamowicz. 

 

Do punktu 10. 

Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

Skarbnik Gminy Joanna Ryszkiewicz przedstawiła projekt uchwały.  

Burmistrz: zmiany w budżecie związane są z różnymi dofinansowaniami jakie 

otrzymujemy: 

- rewitalizacja bazaru miejskiego przy ul. 11 Listopada – wprowadzamy to zadanie bo 

chcemy podpisać umowę z Urzędem Marszałkowskim.  

- wymiana trybun na stadionie miejskim – złożyliśmy wniosek na środki z LGD Fundusz 

Biebrzański. 

- z funduszu rządowego na przeciwdziałanie COVID środki na transport osób na sczepienie, 

prowadzenie rejestru oraz punktu informacyjnego i linii telefonicznej. Na terenie gminy 

mamy trzy punkty sczepień.  

- przebudowa ul. Przytorowej I etap – wniosek poszedł już do premiera. Czekamy na 

rozstrzygnięcie konkursu. Jest duża szansa na pozytywne rozpatrzenie. 

- schody przed budynkiem Urzędu Miejskiego, jest pilna potrzeba ich naprawy – przy 

pomocy naszych konserwatorów dokonujemy niezbędnych remontów i napraw. 

- adaptacja dodatkowych pomieszczeń na potrzeby urzędu (tych które kiedyś wynajmowało 

starostwo).  

- Komenda Policji  wystąpiła z prośbą o pomoc w zakupie radiowozu na potrzeby 

Komisariatu w Dąbrowie. Proszę Radnych o przechylenie do ich prośby, my otrzymaliśmy od 

nich mieszkania dla lokatorów i pomieszczenia na potrzeby Klubu Seniora.  

- zakup nowego kotła warzelnego do kuchni w SP Dąbrowa. Ten który mają w posiadaniu był 

cały czas remontowany.  

- udzielenie dofinansowania dla SP ZOZ Dąbrowa na zakup oprogramowania do nowego 

rentgena. Dokłada do tego samorząd Suchowola. Idziemy tym samym tokiem myślenia i 

chcemy aby szpital służył naszym mieszkańcom jak i mieszkańcom innych gmin jak 

najdłużej. Pomagamy szpitalowi także w zakresie pandemii zarówno finansowa jak i 

materialnie (dając środki ochrony osobistej).  

- remont kina – pozyskaliśmy 1 mln 100 tys. zł ze środków zewnętrznych, kosztorys opiewa 

na 1 mln 350 tys. Mamy też środki ministerialne na remont Sali kinowej. (500 tys.) 

- przeznaczamy 63 tys. zł na wykonanie projektu przebudowy stadionu miejskiego wraz z 

towarzyszącą infrastrukturą. Dobrze, że mamy już środki na trybuny bo w tym programie nie 

ma remontu trybun. Dzisiaj mamy spotkanie z projektantem i będziemy uzgadniać co 

wykonać aby jak najmniej wnieść wkładu własnego. Dofinansowania jest tylko 50 %.  

- bieżące utrzymanie dróg, w tym roku zima nas nie rozpieszczała. Mamy jeszcze do pokrycia 

rachunki za odśnieżanie za miesiące marzec i luty. Jesteśmy zmuszeni zwiększyć na to środki 

aby mieć coś na podsypanie dróg.  

- 9 tys. zł wydatkujemy na utrzymanie łącza - udostępnienie HOT SPOT internet 

bezprzewodowy WI-FI, która jest za. Dostaliśmy na jej wykonanie 15 tys. euro.  

- 20 tys. na drogę w Brzozowie z rekultywacji zwiększamy do kwoty 100 tys. zł, wkład 

własny mamy 50 %. 

- 10 tys. zł dla szkół na wyjazdy uczniów na zawody i badania sportowe. W tym roku nie 

wiadomo czy znowu jest trudna.  

- 20 tys. zł na remont kaplicy w Jacznie. 



- zdejmujemy z budżetu środki na wymianę okien w SP Różanystok, ponieważ zadanie to jest 

ujęte w termomodernizacji budynku.  

- złożyliśmy wniosek do LGD na program „Rozwijamy Skrzydła”, realizowany będzie dla 

zerówek. Otrzymaliśmy na to dofinansowanie. Sprzęt otrzymany w ramach programu po jego 

zakończeniu zostanie na stanie szkoły na potrzeby uczniów.  

Radny Jedliński: paru rzeczy chciałbym się upewnić co do zakupu samochodu do 

policji, jest określenie że to pojazd uprzywilejowany.  

Burmistrz: chodzi o radiowóz.  

Radny Jedliński: w treści uchwały nie ma takiego określenia jak zakup samochodu, 

zmienić zapis na bardziej precyzyjny „zakup radiowozu na potrzeby Komisariatu w Dąbrowie 

Białostockiej. Jeżeli ma on służyć naszym policjantom, to byłoby zasadne aby to wybrzmiało 

w uchwale.  

Przewodniczący obrad: na pewno sprecyzowanie jaki to ma być samochód i dokąd 

trafić zostało ujęte w złożonym wniosku.  

Skarbnik: robimy to na podstawie złożonego wniosku, zapis jest uproszczony w 

objaśnieniach można uszczegółowić. Zostanie to zweryfikowane zanim pójdzie do publikacji.  

Przewodniczący obrad: projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 

komisji i danie środków dla policji zostało zaopiniowane w takiej formie nazewnictwa jak jest 

dzisiaj przedstawiona. Czy pan nadal podtrzymuje wniosek o zmianę nazewnictwa?  

Radny Jedliński: podtrzymuje wniosek, nich to będzie zapis asekuracyjny.  

Skarbnik: realizacja tego zadania i tak będzie opierać się na podstawie umowy z 

komisariatem.  

Burmistrz: nie ma takiej możliwości, aby środki trafiły gdzie indziej a Dąbrowa 

otrzyma stary samochód. Konkrety będą ujęte w umowie zgodnie z wnioskiem o 

dofinansowanie.  

Radny Jedliński: jakieś działania już zostały podjęte w temacie modernizacji bazaru? 

Co w przypadku gdy kwota z przetargu będzie większa niż mamy pieniędzy w budżecie?  

Burmistrz: wtedy dołożymy z budżetu. 

Radny Jedliński: do ul. Świerkowej dokładamy jeszcze 10 tys. Razem mamy 79 tys. 

na kanalizację.  

Skarbnik: na to zadanie mamy zabezpieczonych na ten rok 55 tys. zł, w ubiegłym roku 

wydaliśmy 9 tys. na projekt. Tych kwot, o których pan mówi nie sumujemy, bo 15 tys. 

przeznaczamy na utwardzenie drogi, co jest innym zadaniem.  

Radny Jedliński: opłata za internet, dostaliśmy 15 tys. euro na zbudowanie sieci. 

Mieszkańcy, którzy będą chcieli z niego skorzystać muszą podejść do jakiegoś punktu. 

Burmistrz: jest określona odległość od rutera, który emituje sygnał. Informacja gdzie 

punkty się znajdują zostanie upowszechniona, a punkty będą oznakowane.  

Radny Jedliński: czy kwita jaką wprowadzamy na to zadanie jest wystarczająca?  

Burmistrz: jest to opłata za 1 rok, mamy umowę podpisana na 3 lata, potem 

zobaczymy jakie będą stawki, ale chcielibyśmy sieć utrzymać.  

Radny Jedliński: 220 tys. na zimowe utrzymanie. Na komisji mówił Burmistrz o 317 

tys. na opłacenie faktur. Proszę rozwinąć temat. 

Burmistrz: część faktur opłaciliśmy, ale czekają nas kolejne. Za okres zimowy nie 

mamy ostatecznego rozliczenia.  

Radny Jedliński: czy wiadomo już ile pieniędzy zostanie po opłaceniu faktur? 

Skarbnik: około 140 tys. powinno zostać, ale wchodzi w to też pozimowe utrzymanie.   

Radny Jedliński: dokładamy 20 tys. do drogi w Brzozowie. Umknęło mi czy to 

zadanie było już w budżecie. 

Skarbnik: zadanie było ujęte w uchwale budżetowej. Jest to zakwalifikowane jako 

remont drogi dlatego nie ma go w zadaniach inwestycyjnych tylko w bieżących.  



Radny Jedliński: 900 tys. przychodu z wolnych środków. Jakby zaszła potrzeba 

dołożenia do innych inwestycji, czy możemy z tych środków skorzystać czy mamy jeszcze 

jakieś wolne środki? 

Skarbnik: w ciągu roku będziemy budżet weryfikować. 

Burmistrz: dopiero po przetargach cos na temat kwot zadań, jeżeli kwoty będą wyższe 

niż mamy środki w budżecie to będziemy z zadań rezygnować.  

Radny Jedliński: 63 tys. na projekt stadionu. O jakiej kwocie finalnej zadania 

mówimy? 

Burmistrz: 1 mln 600 tys. taką granice postawiłem projektantom. Dzisiaj mamy 

rozmowy i spotkanie w terenie. Jeżeli się okaże że koszt będzie większy to zrezygnujemy z 

niektórych elementów.  

Radny Jedliński: jaki procent dofinansowania otrzymamy?   

Burmistrz: dofinansowanie 50 %. 

Radny Jedliński: 55 tys. zł zostało z funduszu przeciwdziałania alkoholizmowi na 

zakup materiałów.  

Burmistrz: to pieniądze na ten rok z przeznaczeniem na działalność profilaktyczną.  

Sekretarz: zgodnie z przyjętym na ten rok programem środki będą wydatkowane, 

chyba że coś nowego się wydarzy. 

Burmistrz: 30 tys. z przeznaczeniem na targowisko miejskie, zostanie wykonana 

dokumentacja projektowa.  W tym roku mamy możliwość na pozyskanie środków na jego 

przebudowę do Urzędu Marszałkowskiego. Czy jest aprobata rady aby wykonać taką 

dokumentację, na którą możemy otrzymać także dofinansowanie w wysokości 63%. 

Przebudowa całości wyniesie ok. 630 tys. zł. Termin na wykonanie dokumentacji i złożenie 

wniosku mija 27 maja. Planujemy wymianę ogrodzenia, utwardzenie terenu na obszarze 2 tys. 

m
2
, ustawienie wiat targowych, bodowa oświetlenia, toalet, rozbiórka starych wiat oraz 

przygotowanie terenu pod wystawę koni.  

Radny Owsiejko: Burmistrz skierował pytanie do rady o zasadność tego zadania i 

złożenia na nie wniosku. 

Burmistrz: jest to ostatnie takie dofinansowanie na targowiska miejskie, a w 

przyszłości raczej też takich dofinansowań nie będzie.  

Radny Owsiejko: z informacji jakie posiadam rzeczywiście takich dofinansowań już 

nie będzie. Uważam, że wniosek warto złożyć, tym bardzie że odbywa się tam nie tylko 

handel, ale tez coraz popularniejsze wystawy koni. Jestem za tym aby złożyć wniosek. 

Radny Adaszczyk: jako przewodniczący Komisji Gospodarczo – Finansowej cieszę 

się, że gmina tak dużo pozyskuje środków zewnętrznych, dużo projektów realizowanych jest 

równocześnie. Też uważam, że warto skorzystać i złożyć wniosek.  

Radna Adamowicz: planuje się wykonanie schodów do budynku Urzędu, czy wchodzi 

w to tez wykonanie podjazdu dla niepełnosprawnych? 

Burmistrz: po rozmowach z projektantem i nadzorem budowalnym nie ma takiej 

potrzeby, tym bardzie że podjazd mamy z tyłu budynku. Z tego co mi wiadomo podjazd były 

wykonany od frontu bardzo niekomfortowo. Na holu głównym budynku jest pomieszczenie 

przystosowane do obsługi niepełnosprawnych. Planujemy wykonać dodatkowy wjazd na 

teren parkingu przy sklepie motoryzacyjnym. Drugi wjazd jest potrzebny bo przez nasz 

parking przejeżdżają samochody do sklepu motoryzacyjnego i sklepu RTV. 

Radna Adamowicz: prowadzenie działań na rzecz seniorów. Dobrze że powstanie klub 

seniora. Podziękowanie za środki na zakup kotła warzelnego do kuchni szkolnej.  

- jest organizowany konkurs na „kolorowe stołówki” proszę o głosowanie bo można pozyskać 

środki na jej remont. Podziękowanie za środki na kulturę fizyczną w szkole, już częściowo z 

nich skorzystaliśmy.  

Radny Jedliński: modernizacja trybun na stadionie, czy zaplanowana kwota to już 

obejmie całość zadania?  



Skarbnik: kwota dofinansowania to 103 tys. zł, wkład własny 78 tys. zł, całość zadania 

to ok 182 tys. zł.  

Radny Jedliński: w objaśnieniach mamy kwotę 162 tys. 

Skarbnik: w poprzednim projekcie uchwały mieliśmy jeszcze dokumentację 

projektową na 20 tys.  

 Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

 Uchwała Nr XXV/152/21 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok została 

przyjęta jednogłośnie. 

  

Obrady sesji opuścił Radny Owsiejko.  

 

b) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dąbrowa Białostocka na lata 2021 – 2030 
Skarbnik Gminy przedstawiła stosowny projekt uchwały. Projekt uchwały był 

omawiany na posiedzeniu komisji. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Trzy komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie, Komisja SS i PP nie zajęła stanowiska. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 13 Radnych.  

 Uchwała Nr XXV/153/21 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Białostocka na lata 2021 – 2030 

została przyjęta jednogłośnie.  

 

Na obrady sesji wrócił Radny Owsiejko. 

Obrady sesji opuścił Radny Gładczuk.  

 

c) zmiany uchwały w sprawie określenia jednostek budżetowych, źródeł dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu 

sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów 

Skarbnik Gminy przedstawiła stosowny projekt uchwały. Projekt uchwały był 

omawiany na posiedzeniu komisji.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 13 Radnych.  

 Uchwała Nr XXV/154/21 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

jednostek budżetowych, źródeł dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i 

ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla 

wydzielonych rachunków dochodów została przyjęta jednogłośnie. 

 

d) odwołania dodatkowego przedstawiciela Gminy Dąbrowa Białostocka do 

Zgromadzenia Związku Komunalnego „Biebrza” 
Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący obrad. Odwołanie 

przedstawiciela następuje na wniosek złożony przez radnego Owsiejko o rezygnacji z  

pełnionej funkcji.  

 



Na obrady sesji wrócił Radny Gładczuk.  

 

Radny Jedliński: opiniując ten projekt uchwały jestem zaskoczony rezygnacją 

Radnego. Uważam, że był osoba kompetentną i znającą temat. Będę głosował przeciwko jego 

odwołaniu.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 11 Radnych, przeciw – 2 Radnych, wstrzymał się 1 Radny.  

 Uchwała Nr XXV/155/21 w sprawie odwołania dodatkowego przedstawiciela 

Gminy Dąbrowa Białostocka do Zgromadzenia Związku Komunalnego „Biebrza” 

została przyjęta większością głosów. 

 

e) wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela Gminy Dąbrowa Białostocka do 

Zgromadzenia Związku Komunalnego „Biebrza” 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący obrad. Projekt 

uchwały był omawiany na posiedzeniu komisji. Na przedstawiciela został wyznaczony Radny 

Bałdowski.  

Radny Bałdowski: w związku z rezygnacją Radnego Owsiejko i rozmowy z 

Burmistrzem dostałem od niego taką propozycję. Po przemyśleniu postanowiłem przyjąć to 

stanowisko. Powstrzymam się od głosowania nad swoją kandydaturą.  

Burmistrz: funkcja jest nieodpłatna, jest to działalność na rzecz gminy. Nasz głos w 

ZKB musi być mocny i stanowczy. Istnieje potrzeba dokonania zmian w spółce i potrzebne są 

nowe osoby, które spojrzą na wszystko z innej perspektywy. W skład przedstawicieli wchodzi 

Burmistrz, przewodniczący rady oraz osoba wyznaczona przez radę.  

Przewodniczący obrad: ubolewam nad rezygnacją z funkcji przedstawiciela Radnego 

Owsiejko ale jednocześnie cieszę się, że to  Radny Bałdowski będzie pełnić tę funkcje i 

wyraził na to chęć.  

Radny Owsiejko: popieram kandydaturę Radnego Bałdowskiego. Moja rezygnacja 

wynikała ze względów osobistych, ale będę wspierał i służył pomocą dla nowego 

przedstawiciela.  

Radny Gładczuk: to że głosowaliśmy za odwołaniem radnego Owsiejki z funkcji 

przedstawiciela do ZKB nie znaczy że chcieliśmy tego. Szanujemy jednak jego decyzje. Co 

do radnego Bałdowskiego, uważam, ze to trafna kandydatura.  

Przewodniczący obrad: przypominam, że odwołanie jest skutkiem złożenia rezygnacji 

przez radnego.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 11 Radnych, wstrzymało się 3 Radnych.  

 Uchwała Nr XXV/156/21 w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela 

Gminy Dąbrowa Białostocka do Zgromadzenia Związku Komunalnego „Biebrza” 

została przyjęta większością głosów. 

Radny Bałdowski: chciałbym podziękować na obdarzenie mnie zaufaniem. 

 

f) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres powyżej 3 lat oraz odstąpienia od 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Dąbrowa Białostocka 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik BRG Marian Lichanów. 

Podjęcie tej uchwały pozwoli dla spółki PSG na postawienie docelowej stacji regazyfikacji, 



która zabezpieczy miasto w gaz. Prośba była ze strony spółki na przedłużenie dzierżawy. Z 

czasem dojdzie też udostępnienie transformatora. Chcemy im pomóc aby jak najszybciej 

podłączono do sieci mieszkańców.  

Radny Adaszczyk: przemawia za ty, że jesteśmy jedną z 12 miejscowości gdzie taka 

sieć jest robiona, tym bardziej że przez dziesięć lat będziemy mieli wpływy do budżetu z 

tytułu dzierżawy.  

Radny Jedliński: na komisji Burmistrz wspomniał o szczegółach dzierżawy, proszę to 

dzisiaj powtórzyć.  

Burmistrz: dzierżawa wynosi 40 gr/m
2
 płacona miesięcznie dodatkowo podatek za 

dany grunt. Miesięczna kwota to 1200 zł + VAT. Działka jest już przeznaczona dla nich, mają 

tam zamontowane instalacje przejściowe. Jest już wyłoniony wykonawca na budowę głównej 

stacji.  

Radny Jedliński: czy dzierżawa dla firmy Strabag była za taką samą kwotę? 

Burmistrz: dla Strabag była dzierżawa krótkoterminowa a teraz będzie 

długoterminowa. 

Radny Jedliński: przy okazji zmiany Burmistrza zmieniono stawki z 6 gr na 40 gr. 

Dlaczego nie ma jednolitych stawek? 

Burmistrz: takich działek przemysłowych mamy mało na terenie gminy.  

Radna Adamowicz: czy Burmistrz uważa, ze stawka 1200 zł jest sensowna na 10 lat, 

czy będą jakieś zmiany? 

Burmistrz: waloryzacja i stawka może ulec zmianie. Stopa procentowa idzie do góry, 

aneksowaliśmy już umowy z uwagi na to. 

Radny Owsiejko: powinniśmy się cieszyć że u nas proces gazyfikacji się odbywa. 

Mamy z tego korzyści.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 14 Radnych.  

 Uchwała Nr XXV/157/21 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 

powyżej 3 lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Dąbrowa Białostocka została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

g) udzielenia pomocy finansowej dla Parafii Prawosławnej p.w. Zmartwychwstania 

Pańskiego w Jacznie 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Gminy. Środki zostaną 

przeznaczone na wykonanie instalacji odgromowej o zewnętrznego kaplicy.  

Burmistrz: otrzymaliśmy wniosek od proboszcza z Jaczna. Z racji toczących się prac 

konserwatorskich tej kaplicy była prośba do dofinansowanie. Jest to obiekt zabytkowy, więc 

środki idą z działu zabytki. Gmina wielokrotnie pomagała finansowo różnym parafiom na 

restaurowanie zabytków. Będzie to wpływało na wizerunek gminy i przyciągało turystów. 

Radny Gładczuk: Burmistrz już uargumentował zasadność przeznaczenia środków. 

Chciałbym prosić o pozytywne przegłosowanie. Ksiądz proboszcz na kaplicę pozyskuje 

środki z różnych źródeł. Niech zabytek cieszy oko.    

 Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 13 Radnych, wstrzymało się 2 Radnych.  

 Uchwała Nr XXV/158/21 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Parafii 

Prawosławnej p.w. Zmartwychwstania Pańskiego w Jacznie została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

 



Do punktu 11. 

Burmistrz: podpiszemy porozumienie z Krajowym Zasobem Nieruchomości na 

budowę bloku mieszkalnego z lokalami usługowymi na dole oraz żłobkiem. Wstępna 

lokalizacja to teren małej szkoły. Koszt wyburzenia budynku na nasz koszt to ok. 100 tys. zł. 

gdy dojdzie do budowy bloku wyburzenie istniejącego budynku stoi po stronie inwestora. Na 

parterze planujemy umiejscowić lokale usługowo – handlowe (może przejdą tam osoby z 

budek znajdujących się przy ul. Szkolnej). Lokalizacja jest dobra i nie zakłóci ona układu 

urbanistycznego miasta. Chciałbym tam też przenieść żłobek, bo dzieci chętnych jest dużo a 

w obecnym budynku nie ma za dużo miejsca. Jak zostaną podjęte stosowne uchwały 

dostaniemy 3 mln zł  jako nasz wkład własny na funkcjonowanie spółki. Naszym wkładem 

niefinansowym będzie nieruchomość. Bank Gospodarstwa Krajowego dokłada się do tego. 

Będzie spotkanie radnych z przedstawicielem KZN aby wyjaśnić jak to ma wszystko 

wyglądać. Na terenie miasta mamy braki w mieszkaniach, a jak pojawia się jakieś wolne to 

szybko znika. Ostatni blok został wybudowany 1977 roku. Jeżeli chcemy się rozwijać i 

przyciągać inwestorów to problem mieszkalnictwa tez musi być rozwiązany. Mieszkań 

potrzebujemy w naszym zasobie aby zaspokoić potrzeby mieszkańców.  

- remont dworca PKP w Dąbrowie będzie faktem. Wykonany ma być do końca 2023 roku. 

Obejmuje duży zakres prac remontowych i budowlanych. Udało się mam dobić do jego 

remontu dzięki pomocy PKP i Urzędu Marszałkowskiego. Poparli nas tez Wójtowie i 

Burmistrzowi sąsiednich gmin.  

- wniosek „senior +” - na ich potrzeby postanie dzienny klub seniora w naszym lokalu w 

budynku Komisariatu Policji. 

Sołtys Karaś: chciałbym się odnieść do zachowania Radnego Chodziutko na 

posiedzeniu sesji. Podczas obrad pracuje na swoim komputerze. Co do skargi na wasza 

komisję – dopiero jak dostaliście ją z sądu do zajęliście się nią. Radni na poprzedniej sesji 

poparli mój wniosek w sprawie odbioru folii rolniczej. 

- podwyżka wynagrodzenia dla Burmistrza – wnioskodawca pomysłu argumentował że 

Burmistrz jest sam nie ma swojego zastępcy. A co jest powodem tego, że nie ma zastępcy? A 

to, że Burmistrz jest osoba wyjątkową i nie znalazł się nikt kto chciałby z nim 

współpracować. 

- chciałbym uzasadnić mój wniosek o nazwanie ronda im. ks. mitrata Mikołaja Dejneko – 

dzięki jego pracy powstała piękna cerkiew, jako jedna z wizytówek Gminy. Gdy nazwiemy 

rondo na skrzyżowaniu 5 dróg jego imieniem nie będzie to dla nas hańbiące. Proszę o 

wsparcie mojego wniosku, mimo że padały argumenty że za mało czasu minęło od jego 

śmierci. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad XXV sesji, Przewodniczący zamknął obrady 

o godz. 14:10. 

 

Protokół sporządziła  

Marcińczyk Anna 

                                                                                                                         

Przewodniczący obrad 

Przewodniczący Rady 

mgr Adam Wojteczko

   

  


